

Scatcherd, Snider, Stirton, Thompson (Ontario), Tremblay, Wallace, Wells, Wood, Workman, Wright (York, Ontario, W.R.), and Young.—66.

Nays—Messrs. Archambault, Ault, Beaubien, Bellerose, Blanchet, Bowell, Bown, Burton, Cameron (Huron), Cameron (Peel), Campbell, Carling, Cartier (Sir G.-É.), Cayley, Chamberlin, Chauveau, Cimon, Colby, Costigan, Crawford (Brockville), Daoust, Dobbie, Drew, Dunkin, Ferguson, Fortin, Gaucher, Gibbs, Gray, Grover, Harrison, Heath, Hincks (Sir F.), Howe, Huot, Hurdon, Jackson, Jones (Leeds and Grenville), Keeler, Lacerte, Langevin, Lawson, Le Vesconte, Macdonald (Sir John A.), McDonald (Lunenburg), McDonald (Middlesex West), McCallum, McKeagney, McMillan, Merritt, Morris, Morrison (Niagara), Munroe, O'Connor, Oliver, Perry, Pope, Ray, Read, Renaud, Robitaille, Ross (Dundas), Ross (Prince Edward), Ross (Victoria, N.S.), Scrivver, Shanly, Simard, Stephenson, Tilley, Walsh, Webb, White, Whitehead, Willson, and Wright (Ottawa County).—75.

Hon. Mr. Holton hoped, in view of that vote, the hon. gentleman would revert to the position of Tuesday week, (laughter). The Ministry yielded, they said, to the pressure of the opinion of the House on their conduct, and after their vote he thought they might fairly accept the opinion of the House as being in favour of their position in withdrawing those propositions.

The second reading was then carried on a division, and the Bill at once read a third time and passed.

PROVINCE OF MANITOBA

The debate on the Bill intituled: "An Act to amend and continue the Act 32 and 33 Victoria, chapter 3; and to establish and provide for the Government of the Province of Manitoba" was then resumed.

Hon. Col. Gray was glad to hear that the policy of the Bill was peace to all parties concerned in the insurrection. They ought to look at the Bill in the light of future and not in the light of the present irritating circumstances, and he should support it.

Mr. Young said the question should be considered with moderation, but the issues were too important if the future of the Dominion was so deeply involved, that it would be criminal to remain silent. He was not astonished at the feeling in Ontario, for the people not only felt that the country had been humiliated by the insurrection, and that a loyal Canadian had been murdered, but that the future of the mag-

Rymal, Scatcherd, Snider, Stirton, Thompson (Ontario), Tremblay, Wallace, Wells, Wood, Workman, Wright (York, Ontario, D.O.), et Young.—66.

Ont voté contre—MM. Archambault, Ault, Beaubien, Bellerose, Blanchet, Bowell, Bown, Burton, Cameron (Huron), Cameron (Peel), Campbell, Carling, Cartier (sir G.-É.), Cayley, Chamberlin, Chauveau, Cimon, Colby, Costigan, Crawford (Brockville), Daoust, Dobbie, Drew, Dunkin, Ferguson, Fortin, Gaucher, Gibbs, Gray, Grover, Harrison, Heath, Hincks (sir F.), Howe, Huot, Hurdon, Jackson, Jones (Leeds et Grenville), Keeler, Lacerte, Langevin, Lawson, Le Vesconte, Macdonald (sir John A.), McDonald (Lunenburg), McDonald (Middlesex-Ouest), McCallum, McKeagney, McMillan, Merritt, Morris, Morrison (Niagara), Munroe, O'Connor, Oliver, Perry, Pope, Ray, Read, Renaud, Robitaille, Ross (Dundas), Ross (Prince Edward), Ross (Victoria, N.-É.), Scrivver, Shanly, Simard, Stepheson, Tilley, Walsh, Webb, White, Whitehead, Willson, et Wright (Ottawa, comté).—75.

L'honorable M. Holton espère qu'étant donné le résultat du vote, son honorable collègue reviendra à son attitude de mardi, il y a huit jours. (Rires.) Le Gouvernement a cédé, dit-on, à la pression produite par l'opinion de la Chambre au sujet de leur conduite, et après le vote, il croit que le Gouvernement acceptera, en toute honnêteté l'opinion de la Chambre et retirera ces propositions.

Le projet de loi est alors adopté en deuxième lecture à la majorité des voix, puis franchit aussitôt, l'étape de la troisième lecture.

PROVINCE DU MANITOBA

On reprend alors les débats sur le projet de loi intitulé: «Acte pour amender l'Acte trente-deux et trente-trois Victoria, Chapitre trois, et pour établir et constituer le Gouvernement de la province du Manitoba».

L'honorable colonel Gray est heureux de constater que le projet de loi vise à assurer la paix à tous les groupes impliqués dans l'insurrection. Il faut envisager le projet de loi en tenant compte de ses répercussions sur l'avenir plutôt que des circonstances désagréables actuelles. Il appuiera le projet de loi.

M. Young dit qu'il faut aborder ce sujet avec prudence, mais qu'il serait criminel de garder le silence sur une telle question vu l'importance des répercussions qu'elle comporte pour l'avenir de la Puissance. Il n'est pas surpris de l'attitude de la population de l'Ontario, car celle-ci estime que non seulement le pays a été humilié par suite de l'insurrection, et qu'un loyal Canadien a été assassiné, mais encore que